
 

Formandsberetning 2020 

Spejderåret og bestyrelses arbejdet ved Tønder Spejderne blev i året 2020 præget af 
nedlukning af samfundet pga. pandemi med corona. 


Bestyrelsen har afholdt møde 5 gange. Alle gang med fysisk fremmøde. 


Bestyrelsen har været fuldtallige, der har ligeledes deltaget en supplant. 


Bestyrelsen og lederne har det forgange år arbejdet ihærdigt på at udvikle Tønder 
Spejderne.

Bestyrelsen har arbejdet videre med Tønder Spejdernes Visio for 2023. 

Der har været fokus på at tiltrække nye medlemer, samt fastholde bestående medlemmer. 

Der er kommet mange gode ideer fra bestyrelsen og lederne, der tydeligt har vist deres 
engagement og holdånd. 

Dejligt at det har været muligt at afholde spejdermøder tidligt i nedlukningsperioden. 

Lederne har stået på spring for at udføre spejder arbejde og udbrede holdånden ved 
Tønder spejderne. 

Trods nedlukning har det været medlemsfremgang hos spejdere og ledere. 

Uden modige ledere og spejdere havde alt  dette ikke været muligt.

Bestyrelsen takker mange gange.  


Der har det forgangende år specielt været fokus på følgende:


FamileSpejd:

En gruppe af bestyrelses medlemer har opstartet en ny gren ved Tønder Spejderne. 
Familie Spejd. 

Der har været fint fremmøde  til alle møder, og med skiftende familier fra møde til møde. 

Det er aftalt at der startet med regulært medlemsskab af Tønder Spejderne fra januar 
2021.

Økonomi i forhold til familie spejd er diskuteret. 

Da familie spejd er en del af DDS, skal deltagerne i familie spejd være knyttet til den 
enkelte gruppe med et betalende medlemsskab. 

Tønder Spejderne betaler kontigent til DDS for alle medlemer. 




Hjemmespejd: 

Marianne Rasmussen, leder ved mini grenen har gjort et stort stykke arbejde med 
hjemmespejd, til glæde for alle vores spejdere og deres forældre. 


Loppemarked: 

Blev afholdt med forsinkelse pga forsamlingforbud. 

Trods pandemi og restrektioner i forhold til forsamlingsloft, lykkes det vores loppemarked 
udvalg, ledere, spejdere og forældre at afholde et loppemarked med en meget fornuftig 
indtjening. 


Sct Hans:

Skulle for første gang afholdes uden deltagelse fra Tveds grundejerforening. 

Pga. pandemi måtte Sct. Hans aflyses. 

Spejderne afholdt Sct. Hans lokalt i hver familie. 

Billeder af bål og stemning blev delt på Tønder Spejdernes hjemmeside. 

Dette virkede meget stemmningsfyldt. Og meget nærværende for bestyrelsen. 


Sommerlejr: 

Heldigvis kunne spejderne afholde spejderlejr. Dog anderledes end tidligere. 

Bestyrelsen og gruppeledere fik muliggjort at der kunne afholdes spejderlejrer i de enkelte 
grene. Det blev en mere intens og oplevelsesrig lejr end tidligere. 


Kursus og lejr: 

Alle andre lejre og kurser blev aflyst. 

Ingen PUF og ingen PLAN.

Ingen kursus for lederne. 

Trist for det er bestyrelses overbevisning at kurser for spejdere og  ledere er med til at 
fastholde og tiltrække spejdere og ledere, der giver Tønder Spejderne et godt fundament. 


Priser:

Tønder spejderne har været med i opløbet som åres forening i Tønder Kommune. Vi kom 
på en flot 3. plads. 

Mange tak for de flotte indstillinger fra forældrene.

Marianne og Peter har i år modtaget lederpreis fra Tønder Kommune, stort tillykke til dem.


Bredeådal:

Bredeådals vedtægter er blevet opdateret. Bestyrelsen har arbejdet aktivt på indflydelse. 

Det lykkes at få alle Tønder Spejderens ønsker med i de nye vedtægter. 


Huset:

Tønder Spejderne sider til leje i Huset. 

Vi har et givtigt og godt samarbejde om at skabe gode rammer for spejder arbejdet. 

2020 var året hvor vi mistede husets formand Jens Ellekjær. 

Jens har været formand i mange år, og har lagt et kæmpearbejde i vedligeholdelse og 
udvikling af spejderhuset og omgivelserne. Jens er savnet.

Æret være hans minde.  

Glenn Houborg er blevet ny formand, valgt for et år. 


Korpsrådsmøde:

Bestyrelsen har arbejdet aktivt på at klargøre vores delegerede til at deltage i 
Korpsrådsmødet. Da der i 2020 var lagt  op til store vedtægtsændringer af grundlaget for 
DDS. 




Pga. pandemi blev korpsrådsmødet afholdt virtuelt og med begrænset dagsorden. 

Vedtægtsændringerne er udsat til 2021.


Juletrætssalg:

Juletræssalget har været godt. 

Tak til de forældre der har gjort det muligt at at opretholde den gode service, det er at 
kunne levere træer til vores kunder. 

Tak til lederne og spejderne for at ligge mange timer af deres fritid i juletræssalget. 


Budget: 

Der er lagt nye budget kriterier. 

Økonomien hos Tønder Spejderne er god. Til trods for at der har været mange 
aflysninger.
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